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Der blev afviklet  

ordinært skolebestyrelsesmøde torsdag d. 15. sept. 2022 kl. 17 – 19, mødelokale 2 /adm. 
 

Deltagere 

Forældrerepræsentanter 

- Anka Sonne (forperson) 

- Dennis Daugaard (næstforperson) 

- Susanne Ager Höy 

- Kim Pedersen 

 

- Peter Vomb   

- Anne Jensen 

- Ela Nowicka 

- Anette Plum (supl) 

 
 

Elevrepræsentanter 

- Silas Jenne Strand, 7A  - Jonas Lyng Bojesen, 7A

 

Medarbejderrepræsentanter 

- Lykke Rømer - Lena Stærke 

 

Ledelsesrepræsentanter 

- Pernille Rigstad (skoleleder) - Julie Kjær Johansen (indskolingsleder, referent) 

 

Evt. Fraværende: Ela, Lena, Anne  

 

Bemærk at leder af overbygningen med ansvar for bl.a. matematikindsatsen, Christina Fürst Mogensen samt 

den ene af skolens matematikvejledere, Karina Knudsen, deltager under punkt 2.  
 

 

 

-  

Referat 
Punkt Tid Emne 

Hvad handler punktet om, til orientering (O), 
drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, 
angivelse af evt. deadline. 

Formidling 

1 1700 Godkendelse af dagsorden (B) Godkendt  

2 1705 Matematikmålsætning – BRK (O/D):  
- Orientering om den vedtagne mål-

sætning 
- Orientering og dialog om matema-

tikindsatsen på HRS /v. Christina 
og én af skolens matematikvejle-
dere 

 
Bilag 2.1 - matematikmålsætningen 

Christina og Karina udfolder mål og indsatsen lokalt på HRS. 
Hvordan udvikler man det matematikfaglige niveau på Born-
holm og dermed også på HRS? 
 
Matematikundervisningen skal være: 
Undersøgelsesbaseret  
Sproglig udvikling 
Bevægelse  
 
KSK matematikvejleder orienterer om praksis på skolen. Vi 
arbejder i fagteam, hvor de to matematikvejledere er tov-
holdere på arbejdet. Der arbejdes i temaer med det tre 
hovedelementer.       En af vejene til udvikling af områderne 
er de faglige konferencer, der ligger sep/okt og i maj (dog 
ikke i år hvor det er testår for nye test) 
 
Oversigt over arbejdet/struktur for konferencerne præsente-
res og gennemgås af Christina. Herunder arbejdet med læ-
ringspointer.  
 
Udviklingspotentialer på HRS: 
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Indsats for særligt dygtige elever 
(systemet og holddeling, der er prioriteret at der er vejleder 
der dækker, alt det er muligt) 
 
Ordblinde elever 
(Helle V (læsekonsulent) kommer og underviser personalet i 
brugen af hjælpemidlerne i alle fag)  
 
Tosprogede elever 
(Vi har dansk to og de har glæde af de hjælpemidler, der 
tilbydes de ordblinde elever.) 
 
Skolen er en del af et holddeling-matematikprojekt som 
Undervisningsministeriet har igangsat. Det kører i 16 uger, 
men viljen her på skolen er at fortsætte indsatsen i klassen 
også efter projektet er afviklet. Det kommer også parallel-
klassen til gode.  
 
Der er mange forskellige principper og kriterier at lave dele-
hold ud fra. Det er udviklende også for det involverede per-
sonale.  
 

3 1730 Meddelelser (O) 
- Fra forperson 
- Fra øvrige medlemmer, særligt 

eleverne 
- Fra ledelsen 

 

Info forperson: 
Interesseorganisationen ’Skole og Forældre’ holder lands-
møde d. 11. og 12. nov. i Nyborg. Vi kan sende to afsted. Frist 
for tilmelding til Anka senest d. 22.09.22 
 
Orientering om samrådsmødet d. 5. sept., hvor forperson, 
elevrådsrepræsentant Silas, medarbejderrepr. Lena samt 
skoleleder Pernille deltog: Det handlede om trivsel og digital 
dannelse. Udfordringer med den digitale verden i en skole-
sammenhæng. Det havde været relevant med en opsamling 
af det møde vi havde angående organisering af bestyrelserne 
– foreningen forældre.  
 
Eleverne: Der er intet nyt 
 
Info fra skoleleder 
Forespørgsel fra forælder om skolemælk, vi kan tage det op 
om det er er noget, vi skal gå videre med på kommende 
møde, hvis I synes. Det vil være et godt tilbud til vores elever, 
dog kræver det ressource, idet det skal organiseres.  
 
I forhold til økonomi: Vi afventer, at man på KB d. 13. okt. 
forventes at skulle tage stilling til evt. ny tildelingsmodel. Vi 
kommer derfor til at rykke vores budgetlægning. 

 
Vi afventer også, at budgettet lægges fast på KB d. 13. okto-
ber 

 

4 1745 Skolebestyrelsesmøderne i oktober og de-
cember foreslås flyttet (O/B) (tjek meget 
gerne jeres kalender før mødet): 

- Baggrund for ønsket om ændring 
- Forslag 1: d. 25/10 → 15/11 
- Forslag 2: d. 5/12 → 12/12 

Forslag 1: 
Vi ved der i forhold til FFB skal udarbejdes ny udviklingsplan 
denne kommer i høring 9. – 30. nov. Derfor ønske om at 
rykke oktobermødet ind i november.  
 
Forslag 2: 
Da der skal drøftes ny tildelingsmodel på KB d. 13. okt., og 
denne først skal omsættes herfter, er skolernes budgetpro-
ces skubbet. Dvs. vi har først planlægningsseminar d. 28. 
nov., hvorfor vi ikke kan nå at præsentere et budget på mø-
det d. 5. dec.  
 
Møderne er besluttet rykket 

 

5 1750 Elevtrivslen på HRS 
- Resultatet på HRS, foråret 2022 

PRI fremlægger oversigt over HRS’ resultater og en sammen-
ligning med landsresultatet.  
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- Analyse 
- Sammenligning med udviklings-

planens målsætning 
- Handlinger & indsatser dette sko-

leår 
- Andet? 

 
Bilag 5.1 Resultat af trivselsmålingen 
Bilag 5.2. Udviklingsplanen HRS på vej mod 
2024 
 

Det går godt, også med elevtrivslen på HRS. Der er fremgang 
i tallene. Der er en tydelig fremgang hos os. I sammenligning 
med landsresultaterne, vi kan oveni se at vi ligger over lands-
resultaterne i forhold til flere af parametrene.  
 
Gennemgang af tal, herunder også resultat i forhold til vores 
udviklingsplan / powerpoint gennemgået 
 
I forhold til udviklingsplanen kan vi også se gode resultater:  
Vi er i mål eller mere med to af vores fire trivselsmål fra 
udviklingsplanen og vi er rigtig godt på vej med de to andre. 
 
Der planlægges en udmelding til medierne. Anka deltager 
gerne i interview om nødvendigt. Men det vil også være 
rigtig fint hvis andre kunne have mod på det. 
  
Hvad har vi gjort? 

- God kontakt med børnene 
- Pædagogiske indsatser 
- Holdtimer allerede sidste år 
- Stabilitet i medarbejdergruppen 
- Dygtige mellemledere 
- Trivselskonferencer 
- Brug af data, den har vi systematiseret 
- Struktur, organisering 

 
Hvad gør vi yderligere i år 

- Flere holdtimer 
- Arbejder med at udvikle vores måde at være sam-

men med børnene (andre mennesker på), værdi-
grundlag + børnesyn 

- Har indsats særligt i forhold til at opbygge relati-
onskompetence – temadag Louise Klinge 

- Arbejder med PLF-indsatser 
- Arbejder med klasseledelse, bl.a initeret af Helle 

Plauborg 
 

6 1805 Skolens værdiregelsæt (O/D/B) 
- Definition af værdiregelsæt (O) 
- Det nuværende værdiregelsæt (O) 
- Proces for revision af værdiregel-

sættet (B) 
 
Bilag 8.1 Def. Af værdiregelsæt 
Bilag 8.2 Værdiregelsæt, Skole & Forældre 
Bilag 8.3 Skolens nuværende værdiregelsæt 
Bilag 8.4 Forslag til procesplan for arbejdet 
med værdiregelsættet 
 

Vi ved at alle grundskoler i Danmark skal ifølge Undervis-
ningsmiljøloven, skal udarbejde et værdiregelsæt for at sikre 
god adfærd blandt ledelse, personale og elever samt høj 
trivsel på skolen. 
 
 I værdiregelsættet skal der, ud over ordensregler, indgå en 
antimobbestrategi, som skal målrette skolens arbejde mod 
mobning. Det er der allerede i dag 
 
Def af et værdiregelsæt: Egentlig en retningslinje for god 
adfærd, En anvisning af handlinger der understøtter det. At 
sikre vi har handleplaner der følges hvis ikke lige det går, som 
ønsket eller tænkt.  
 
Vi har et sæt allerede i dag, dog ikke vedtaget, som jeg kan se 
det. Det er en ældre model, der trænger til at blive støvet af. 
 
Vi skal have lavet en beskrivelse af, hvilken skolekultur vi 
ønsker på HRS. I den beskrivelse kan vi netop tage vores 
værdiregelsæt med.  
 
Vi skal have lavet en skolekultur for HRS: 

- Hvad er vores kerneopgave? Læring og trivsel 
- Hvad er vores vision? Vi skaber væredygtige børn 

og unge… 
- Hvad er vores kerneværdier? 
- Hvordan møder vi vores børn, hinanden, andre? 
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- Hvad er vores handlinger, hvad gør vi, hvad gør vi 
også, når vi ikke gør det, vi ønsker? 

 
Vi har mange gode ”værdiord” fra vores branding seminar på 
Møbelfabrikken. Det er et rigtig godt afsæt for arbejdet som 
skal foregå hen over vinteren. 
 
Procesplan for arbejdet fremlægges 
Vi ser på procesplanen – forslag er at inddrage jer og elevrå-
det,  personalet men også den store forældregruppe. 
 

- Hvordan får vi inddraget en større del af forældre-
kredsen? 

 
Idefase:  
Kan det kombineres med en logopræsentation? 
Kan skolebestyrelsen lave noget i den forbindelse?  
Invitation af børn og forældre. Børnene kan vise noget eller 
lave noget. 
Inddragelse af elevrådet i mødet. 
 
Forslag til arrangement til forældreinddragelse: 
 
Skolen inviterer i nov./dec. til en vinter/jule/lysfest hvor 
bestyrelsen har en afdeling her kan forældrene få mulighed 
for at dele deres ønsker og forståelse af skolens værdisæt?  
Eleverne deltager med noget der er vigtigt og rart at dele 
med deres forældre 
 

7 1825 Temaer for skolebestyrelsens tilsyn 22/23 
(D/B) 

- Indledende drøftelse 
- Evt. fastlæggelse af tema 

 
Bilag 7.1 Forslag til tilsyns-temaer 
 

Bestyrelsen skal føre tilsyn med skolens virksomhed.  
 
Forslag til tilsyn og drøftelse af disse: 
 
Kommunikation på AULA  
Tilfredshedsundersøgelse SFO’en, herunder undersøge inte-
ressen for klub. og interessen for SFO’en på de forskellige 
klassetrin 
 
Sundhed – inddrage eleverne i arbejdet 
Digital dannelse herunder brugen af mobiltelefoner i skoleti-
den 
 

 

8 1835 Arrangementer i forældrekredsen (D/B): 
- Ønsker 
- Evt. beslutninger 

 

En Branding aften, oktober 
 
Lysaften, nov. dec. 
 
Hjælpe forældrerådene i gang med arbejdet i klassen – særlig 
de nye forældre i børnehaveklassen. 
Hvordan laver man et godt forældreråd i klasserne? Er der 
nogen der kan hentes ind ude fra? – Pernille undersøger 
Kan der udarbejdes en forældrerådsfolder, som man kan 
udlevere? Den kunne evt. udleveres på første forældre før 
skolestart. 
 
Ide: Skolebestyrelsen kunne fejre forældrerådene og samle 
dem. Giv dem anerkendelse for deres arbejde men også fejre 
dem. 
 
En samling af i årgangsteam opleves som en styrkelse af 
forældrerådet. Det er dejligt at se. 
 

 

9 1840 Seneste budgetopfølgning (O/D) 
 
Bilag 9.1 – Budgetopfølgning prognoseark 

Gennemgået, ser ganske fornuftigt ud.  
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Bilag 9.2 – Budgetopfølgning opgørelse 
 

10  Den gode Historie (O/B)                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         Elevtrivslen på HRS 
Skolefodbold, både drengeholdet og pigeholdet blev vindere 
af B puljen. Det var flot 
I uge 39 Naturfestivalsuge laver vi så meget på de forskellige 
afdelinger. Pressen er inviteret. 

 

11  Evt. (O) Sløjfen ved biblioteket er blevet normal igen, men det er ikke 
alle, der har opdaget det endnu. Det giver lidt forvirring i 
morgentrafikken. Pernille bringer det videre 
 
Der er forældremøde i SFOen i aften, Kim deltager i dette 
sammen med Pernille.  

 

12  Til kommende møde(-r) (B) 
- Ordinært møde d. 25. okt. 22 (evt. 

d. 15. nov.) 
- Efterfølgende møder 

 

Se årshjul, 
 
Drøftelse og beslutning om forældrene skal spørges til ønske 
om at skolemælksordningen genindføres 
 
Fastlæggelse og beslutning af tema for tilsyn 
 

 

13 1855 Godkendelse af referat (B) Godkendt  

Ref. Julie d. 15. Sept. 2022 
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Mødet slut kl.  

 

Elev Jonas Lyng Bojesen 

 

Elev Silas Jenne Strand 

Forældrerepræsentant Anka Sonne 

Forældrerepræsentant Dennis Daugaard 

Forældrerepræsentant Kim Pedersen 

Forældrerepræsentant Peter Vomb 

 

Forældrerepræsentant Susanne Ager Höy 

 

Forældrerepræsentant Ela Nowicka 

Forældrerepræsentant Anne Jensen 

Medarbejderrepræsentant Lena Stærke 

 

Medarbejderrepræsentant Lykke Rømer     


